



من الشعب الياباني
From the People of Japan

Embassy of Japan in Lebanon

July 15th, 2024

Press Release

Ambassador Magoshi attended a ceremony at the FISTA to celebrate the completion of the construction process under a project funded by Japan to support the education of children with special needs in Koura, Deddeh



On July 11th, 2024, Ambassador MAGOSHI Masayuki attended the ceremony to mark the successful completion of the construction of the First Step Together Association (FISTA). FISTA School in Deddeh, Koura, North Lebanon which was supported under the Grant Assistance for Grassroots Human Security Program (GGP), in the presence of Mr. Amer Haddad, representing H.E. Governor of North Lebanon, Mr. Ramzi Nohra, And Mr. Rabih Al-Ayoubi, Mayor of Deddeh.

FISTA's school provides special education, vocational training, and social skills training to vulnerable Lebanese and non-Lebanese students with special needs. Since the number of students had increased over the years with high demands for its specialized program FISTA had begun constructing new school buildings in Dedde-Koura; however, due to the unprecedented economic crisis that Lebanon has been facing, FISTA was unable to complete the construction of the entire school. Through the assistance from Japan, FISTA increased its educational capacity allowing more than 400 students to learn in comfortable learning environment.

During the ceremony, Ambassador Magoshi emphasized the importance of this initiative in expanding access to quality education, particularly for students with special needs. He reaffirmed the Japanese government's commitment, through its various programs in Lebanon, to fostering a more diverse and inclusive educational landscape. This includes strengthening the learning environment for students who require additional support and tailored teaching methods. Ambassador Magoshi underscored the critical importance of ensuring every child has the right to quality education, even amidst Lebanon's ongoing socio-economic challenges.

Echoing these sentiments, Dr. Sana Hamzeh, President of FISTA expressed her gratitude for Japan's support of the project. She highlighted its vital role in assisting students with special needs by creating a safe and inclusive learning environment as well as the collaborative efforts in maintaining high-quality educational services.



من الشعب الياباني
From the People of Japan

سفارة اليابان في لبنان

15 تموز 2024

بيان صحفي

السفير ماغوشي يحضر حفل في جمعية فيستا للتربية المختصة بمناسبة انتهاء إكمال البناء في إطار مشروع مولته اليابان لدعم تعليم الأطفال ذوي الاحتياجات الخاصة في دده، الكورة



في 11 تموز 2024، حضر السفير ماغوشي ماسايوكي حفل بمناسبة انتهاء أعمال البناء في المدرسة التابعة لجمعية فيستا للتربية المختصة في دده الكورة، شمال لبنان، والتي تم دعمها من خلال برنامج المساعدات الأهلية لمشاريع الأمن البشري (GGP)، بحضور السيد عامر حداد، ممثل سعادة محافظ شمال لبنان، السيد رمزي نهرا والسيد ربيع الأيوبي، رئيس بلدية دده.

تقدم مدرسة فيستا خدمات التعليم المختص والمهني والتدريب على المهارات الاجتماعية للطلاب اللبنانيين وغير اللبنانيين ذوي الاحتياجات الخاصة، من الفئات الأكثر حرماناً. وبما أن عدد طلابها قد ازداد على مر السنين، ومع ارتفاع الطلب على برنامجها المتخصص، بدأت فيستا تشييد مبان مدرسية جديدة في دده – الكورة. وبسبب الأزمة الاقتصادية غير المسبوقة التي تواجه لبنان، لم تتمكن الجمعية من إكمال عملية البناء حتى النهاية. فمن خلال الهبة التي قدمتها اليابان، تمكنت فيستا من زيادة قدرتها التعليمية، الأمر الذي ساعد أكثر من 400 طالب على الدراسة في بيئة تعليمية مريحة.

خلال الحفل، أكد السفير ماغوشي على أهمية هذه المبادرة في توسيع نطاق الوصول إلى التعليم الجيد، مع التركيز بشكل خاص على تعليم التلاميذ ذوي الاحتياجات الخاصة. وأكد مجدداً على التزام الحكومة اليابانية، من خلال برامجها المتعددة في لبنان، تعزيز المشهد التعليمي الأكثر تنوعاً وشمولاً، ويشمل ذلك بيئة التعلم للطلاب الذين يحتاجون إلى دعم إضافي وطرق تدريس متخصصة. وقد شدد السفير ماغوشي على أهمية ضمان حق كل طفل في الحصول على تعليم جيد، حتى في ظل التحديات الاجتماعية والاقتصادية المستمرة التي يواجهها لبنان.

وعلى نفس النهج، أعربت الدكتورة سناء حمزة، رئيسة جمعية فيستا عن امتنانها لدعم اليابان للمشروع، مشيرة إلى دوره المحوري في مساعدة الطلاب ذوي الاحتياجات الخاصة من خلال خلق بيئة تعليمية آمنة وشاملة. وأشادت بالجهود المشتركة في الحفاظ على خدمات تعليمية عالية الجودة.